
 

OR.RG. 0002.32.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XXXIII/2017 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 26 czerwca 2017r. 

w godz. od 16:00 do 19:05 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 12 Radnych (nieobecni Radni: Justyna 

Dąbrowska, Wiesław Grobelny, Przemysław Kaźmierczak).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 5 czerwca 2017r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl na 

nieruchomości stanowiące własność Rolniczego Kombinatu Spółdzielczego Śnieciska, 

b) uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017 – 2023,  

c) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017,  

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

e) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                     

w Poznaniu, 

f) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                     

w Poznaniu,  

g) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2016: 

1) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2016 rok oraz z wykonania budżetu za 2016 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Zaniemyśl 

za 2016 rok; 



 

3) dyskusja nad sprawozdaniami; 

4) głosowanie uchwały. 

 

h) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl 

za 2016 rok: 

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej; 

3) dyskusja; 

4) głosowanie uchwały w sprawie absolutorium. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 10. Zamknięcie sesji.  
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie tj. 

 

12 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 12 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

12 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, informacje rozpocznę od realizowanych 

inwestycji w ramach tegorocznego budżetu, tak jak na poprzedniej sesji Państwu mówiłem, 5 czerwca,  

w dniu 07 czerwca br. dokonano odbioru końcowego w ramach zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej w Polwicy”, które współfinansowane było ze środków Województwa Wielkopolskiego, w 

kwocie 96.875,00 zł., zakres prac obejmował roboty ziemne, podbudowa, nawierzchnia z betonu 

asfaltowego, częściowo chodnik, oznakowanie, całość robót została wykonana i odebrana, wartość 

tego zadania, po przetargu to kwota 309.282,68 zł brutto, tyle za tą inwestycję zapłaciliśmy, 

Wykonawca to Firma Robót Drogowych Krzysztof Kukulski z Kijewa; przebudowa ulicy Słonecznej, 

22 czerwca br. rozpoczęły się prace związane z tą przebudową, prace rozpoczęto przy                       



 

budowie kanalizacji deszczowej, w tym zakresie, tej ulicy, a następnie będą drogowcy, którzy będą 

przygotowywali roboty ziemne, podbudowa, beton i wyłożenie kostką, w związku z tą przebudową 

spotkałem się z mieszkańcami ulicy, zwróciłem uwagę na uciążliwości, które będą mieli w okresie 

budowy, jest to ulica nie przelotowa, wąski wjazd, tak więc przez ten okres, gdy drogowcy rozpoczną 

wszystkie pojazdy muszą wyprowadzić na sąsiednie ulice, czy do sąsiadów, znajomych na te dwa, trzy 

miesiące, mieszkańcy przyjęli to, nie wiem czy pozytywnie, bo każde utrudnienia przeszkadzają, ale 

myślę, że zadowolenie będzie, że ulica będzie utwardzona, termin tych prac to jest  do 31 października 

2017 r., mam nadzieję, że uda to się wcześniej wykonać, żeby tego utrudnienia, przez tyle miesięcy nie 

było, zobaczymy jak przyjdą drogowcy, jaka to jest ekipa, bo to będzie firma, która u nas jeszcze nie 

robiła, ilu będzie pracowników, wtedy się okaże czy może przyspieszyć czy nie, kolejne zadanie 

inwestycyjne, które realizujemy, zagospodarowanie i remont budynku garażowego  w Łęknie przy 

ulicy Poznańska 12 z przeznaczeniem do nowych funkcji użytkowych, a więc Ośrodka Pomocy 

Społecznej, tutaj chcę Państwu tylko powiedzieć, że roboty cały czas trwają, termin jest do 8 września, 

mamy nadzieję, że wcześniej zostaną zakończone prace przez wykonawcę, cały czas postęp robót 

widzimy, czas najbliższy pokarze czy to będzie lipiec czy sierpień, mam nadzieję, że w lipcu, pod 

koniec, żebyśmy mogli się przygotowywać organizacyjnie na przeprowadzenie Ośrodka Pomocy 

Społecznej, komputerów, biurek, tych które będą się nadawać, itd., żeby móc tam się zainstalować               

i żeby móc rozpocząć pracę, w tym nowym miejscu, przypomnę wartość tego zadania to  ponad 648 

tys., zagrożeń na razie nie widzimy, terminowo zadanie na pewno zostanie wykonane, mam nadzieję, 

że będzie wcześniej,  kolejne inwestycje, czy zakupy w ramach funduszu sołeckiego, które                        

w ostatnim okresie, przed dzisiejszą sesją, udało się zrealizować, a więc zakończono dostawę i montaż 

urządzeń na place zabaw, w sołectwie Zaniemyśl, Łękno i Jeziory Wielkie, jeszcze, pewne drobiazgi 

nie są tam zrealizowane, w Łęknie do piaskownicy nie jest wsypany piasek, w tym tygodniu będzie to 

zrealizowane, oczywiście, Szanowni Państwo, zdajemy sobie sprawę, myślę, że na spotkaniach, gdy 

mieszkańcy sołectwa Łękno odbierali to zadanie, że nie jest on wyposażony tak jak byśmy tego 

chcieli, ale takie były środki i jeżeli mieszkańcy zdecydują, żeby doposażyć ten plac zabaw,                        

w przyszłym roku z funduszu sołeckiego to urządzenia dostawimy, a zamiar nasz jest taki żeby                      

w ramach tego ogrodzenia, które powstało z funduszu sołeckiego, dołożyć wewnątrz tego ogrodzenia, 

siłownię zewnętrzną dla mieszkańców, wtedy możemy powiedzieć, że mamy zrobione to co byśmy 

oczekiwali czy mieszkańcy by oczekiwali, kolejna informacja, którą chciałem Państwu przekazać, dla 

mnie bardzo ważna, 12 czerwca, wreszcie w Krajowym Rejestrze Sądowym została zarejestrowana 

nasza spółka, Zakład Gospodarki Komunalnej, bardzo ważna dlatego, że zgodnie z ustawą, po 

podpisaniu aktu notarialnego trzeba złożyć wniosek w okresie sześciu miesięcy do KRS – u od 

zarejestrowania tej spółki, a my przez te ponad pięć miesięcy nie mogliśmy zarejestrować przez to, że 

Sąd Rejonowy nie wpisał gruntów, które przekazujemy, przekazaliśmy do spółki, nie zostało wpisane 

wieczyste użytkowanie, ale na szczęście się udało, pod koniec maja te wszystkie grunty zostały 

wpisane w wieczyste użytkowanie i złożyliśmy wniosek, Sąd rejestrowy rzeczywiście szybko 



 

zarejestrował naszą spółkę, mamy Zakład Gospodarki Komunalnej, spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością już nie w organizacji tylko pełnoprawna spółkę, kolejne informacje, które 

chciałem przekazać Państwu, a te informacje zdobyliśmy z zewnątrz, o światłowodach, nie jest to 

inwestycja gminna, ale Gmina w ubiegłym roku wnioskowała żeby te sieci światłowodów w ramach 

rządowego programu dotarła do wszystkich miejscowości na terenie naszej Gminy, ale decyzje nie 

zależą od nas, chcę poinformować, gdzie one będą, nie otrzymujemy informacji kiedy wykonawca 

wejdzie, jaki wykonawca będzie, nie jest to inwestycja gminna i tu też proszę zrozumieć, bo wiem, że 

były jakieś kontrowersje, że część z Państwa nie wiedziała, że takie roboty się toczą, po prostu jest to 

poza budżetem Gminy i poza nami, a więc wstępne plany obejmują sieci światłowodu  w 

następujących miejscowościach, to są informacje na tą chwilę, to się może zmienić, w sołectwie Kępa 

wykonano część prac w Kępie Małej, oczywiście pozostałe miejscowości     z informacji jakie do nas 

docierają też mają mieć rozprowadzoną sieć światłowodu, Zwola, ma być kolejny etap też 

wykonywany, następnie Majdany, Lubonieczek, Czarnotki, Pigłowice, Wyszakowskie Huby, 

Wyszakowo, Mądre, oczywiście zdaję sobie sprawę, że wszystkie miejscowości nie wymieniłem, 

część już ma, tych już nie będę wymieniał, to było jeszcze realizowane przez Urząd Marszałkowski w 

ramach poprzedniego zadania, zobaczymy co będzie dalej, jak będą zapadały decyzje i Śnieciska, z 

informacji, planowane rozpoczęcie prac to jest przełom lipca i sierpnia, to są wszystkie informacje, 

które udało się zdobyć zastępcy, który pilotuje tą sprawę na bieżąco, informacje dotyczące mienia 

komunalnego Gminy Zaniemyśl, 06 czerwca  br. ogłoszony został  przetarg ustny nieograniczony na 

sprzedaż trzech działek, z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną,  położonych 

w miejscowości Jeziory Małe przy ul. Doliwcowej,  

sprzedaży podlegają:  

- działka oznaczona numerem geodezyjnym 23/19 o pow. 740 m2, cena wywoławcza 51.800,00 zł, 

- działka oznaczona numerem geodezyjnym 23/20 o pow. 1.042 m2, cena wywoławcza 82.200,00 zł., 

- działka oznaczona numerem geodezyjnym 23/21 o pow. 723 m2, cena wywoławcza  50.600,00 zł., 

do cen uzyskanych w przetargu doliczone zostanie 23% podatku VAT, dla większości Państwa znany 

jest ten teren, te trzy działki mają dostęp do wszystkich mediów, które są potrzebne żeby wybudować 

się i korzystać, a więc gaz, kanalizacja sanitarna, energia elektryczna, wodociąg, przetarg odbędzie się 

w dniu 07 lipca 2017r. o godz. 10:00  w siedzibie tut. Urzędu pokój 211, warunkiem przystąpienia  do 

przetargu jest wpłacenie wadium w wysokości 5.000,00 zł. na każdą działkę oddzielnie, wpłaty należy 

dokonać w terminie do dnia 03 lipca br.,  na konto Gminy Zaniemyśl, podane w ogłoszeniu, Uchwała 

Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na sprzedaż wyżej wymienionych działek została podjęta na 

sesji w dniu 27 marca br.; w dniu 07 czerwca  br.,7 czerwca br. ogłoszony został III przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż nieruchomości położonej w Zaniemyślu, w rejonie ośrodków 

wypoczynkowych przy jeziorze Raczyńskim, oznaczonej o łącznej pow. 340 m2, nieruchomość jest 

zabudowana domkiem letniskowym, zgodnie z planem miejscowym położona jest w terenach 

zabudowy letniskowej, cena wywoławcza została  obniżona  na kwotę 65.000,00 zł., poprzednia 



 

72.000,00 zł., sprzedaż zwolniona z podatku VAT, przetarg odbędzie się w dniu 14 lipca 2017r.                    

o godz. 10:00  w siedzibie tutejszego Urzędu pokój 211, warunkiem przystąpienia do przetargu jest 

wpłacenie wadium w wys. 5.000,00 zł.  na konto Gminy Zaniemyśl, podane w ogłoszeniu, w terminie 

do dnia 10 lipca br.; przypominam również,  że w dniu 11 sierpnia 2017r., o godz. 10:00, w Urzędzie 

Gminy Zaniemyśl pokój 211 przeprowadzone zostaną rokowania na  sprzedaż nieruchomości 

położonej w Zaniemyślu, w rejonie ośrodków wypoczynkowych przy jeziorze Raczyńskim, 

oznaczonej o łącznej pow. 0,8427 ha, zabudowanej  segmentowym domkiem letniskowym, warunkiem 

uczestnictwa w rokowaniach jest wpłacenie na konto Gminy Zaniemyśl, zaliczki w wysokości 

50.000,00 zł.,  w terminie do dnia 07 sierpnia br.  oraz zgłoszenie na piśmie udziału w rokowaniach, 

również w terminie do 07 sierpnia 2017r., szczegółowe informacje znajdują się w zaproszeniu do 

udziału w rokowaniach, które zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Zaniemyśl 

oraz umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy, wyciąg z zaproszenia został również 

opublikowany w prasie codziennej o zasięgu ogólnokrajowym, tj. w Dzienniku Gazety Prawnej, cena 

jaką Gmina oczekuje uzyskać w przeprowadzonych rokowaniach to kwota 830.700,00 zł. netto, 

ogłoszenia o przetargach zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Zaniemyśl oraz 

umieszczone na stronie internetowej Urzędu. Wyciągi  z ogłoszeń zostały opublikowane w Gazecie 

Średzkiej, informacji dotyczących ogłoszonych przetargów i rokowań udzielają pracownicy Referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami; kolejne informacje, Zakład Gospodarki Komunalnej sp. z o.o.,    

w okresie międzysesyjnym, wykonał pięć przyłączy wodociągowych, dwa przyłącza kanalizacji 

sanitarnej na zlecenie mieszkańców Gminy, wykonano nowe przyłącze wodociągowe do dużej fermy 

drobiu w miejscowości Śnieciska, zamontowano nowy wodomierz sieciowy, pozwalający 

ograniczenie straty wody, spółka jak zwykle usuwała awarie kanalizacji sanitarnej, konkretnie ulica 

Ogrodowa i ulica Plażowa w Zaniemyślu, usuwała awarie wodociągu na ulicy Kwiatowej                             

w miejscowości Śnieciska, informacja dla Radnego i Sołtysa, ten wodociąg chcemy całkowicie nowy 

pobudować razem z kanalizacją, widzimy, że stan tej sieci wodociągowej jest w okropnym stanie, ale 

wstrzymujemy się z tym, bo nie możemy ogłosić przetargu, czekamy na informację, że otrzymamy 

środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, podpiszemy umowę i będziemy ogłaszać przetarg, 

na razie przewidujemy w harmonogramie, że to będzie końcówka tego roku, jesień i cały rok przyszły, 

wodociąg i cała kanalizacja sanitarna, niestety długie procedury w Urzędzie Marszałkowskim nie 

pozwalają jeszcze aby ogłosić przetarg a przede wszystkim zapłacić „złotówki” Wykonawcy, gdyż 

wówczas nie otrzymamy tej pomocy, a pomoc około 2 mln. zł., myślę, że powinniśmy poczekać, bo 2 

mln zł. przy naszym budżecie to tak na okrągło 10% budżetu, ponadto Zakład, jak w każdym okresie 

międzysesyjnym wykonuje prace porządkowe na terenie całej Gminy, koszenie, nasadzenia, 

sprzątanie, kolejne informacje, Szanowni Państwo, informacje dotyczące oświaty, oczywiście rok 

szkolny się zakończył, pedagogom, dyrektorom, pracownikom oświaty życzę dobrych wakacji, 

ważniejsze wydarzenia w placówkach oświatowych, Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu,                  

w dniach od 5 do 9 czerwca w Przedszkolu zorganizowane były „Drzwi otwarte dla rodziców                           



 

i przyszłych przedszkolaków”, natomiast 14 czerwca odbył się „Dzień Sportu”, Szkoła Podstawowa 

w Zaniemyślu, 6 czerwca odbyła się Debata z Rodzicami na temat funkcjonowania i pracy szkoły, 

również 6 czerwca w Ogólnoszkolnym Konkursie Języka Angielskiego i Niemieckiego w Szkole 

Podstawowej nr 2 w Środzie Wlkp. uczeń klasy VI - Bartosz Marciniak zajął 7 miejsce,  9 czerwca 

nauczyciele wraz Radą Rodziców zorganizowali Szkolny Festyn Rodzinny, podczas którego 

zapewniono uczestnikom różne atrakcje, 19 czerwca w Szkole odbył się Szkolny Dzień Języków 

Obcych, a dzień później, Szkolny Dzień Książki, 21 czerwca Zespół teatralny Szkoły Podstawowej              

w Zaniemyślu został zaproszony na spotkanie integracyjne z grupą uczniów z Wilna, spotkanie odbyło 

się z inicjatywy Pani Krystyny Liminowicz z Towarzystwa Miłośników Wilna i Ziemi Wileńskiej; 

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, dnia 12 czerwca wszyscy uczniowie z klas IV - VI wyjechali do 

Poznania na wizytę dydaktyczną z okazji gali „Szkoły dziedzictwa. Wielokulturowość”, program ten 

objęty jest honorowym patronatem Prezydenta Miasta Poznania, projekt zrealizowany przez Szkołę 

Podstawową w Śnieciskach w konkursie ogólnopolskim zajął najwyższe miejsce, i zdobył tytuł 

laureata Szkoły Dziedzictwa, w ramach nagrody uczniowie wzięli udział w seansie filmowym wraz                

z prelekcją, następnie wszyscy uczestnicy zostali zaproszeni na obiad w Collegium Historicum                       

i uroczystą galę w Bramie Poznania, efekt działalności uczniów ze Śniecisk został umieszczony na 

wystawie posterowej w Bramie Poznania; Gimnazjum w Zaniemyślu z siedzibą w Łęknie,                        

6 czerwca uczniowie Gimnazjum uczestniczyli w pokazowych zajęciach z „Efektywnych technik 

uczenia się”, 7 czerwca grupa teatralna z Gimnazjum wystawiła sztukę pt. „Czerwony Kapturek                    

w nowej odsłonie” dla dzieci z przedszkola, zerówki i z klasy pierwszej z Zaniemyśla i ze Śniecisk,                 

w terminie od 26 czerwca do 7 lipca dwóch nauczycieli Gimnazjum wyjedzie do Irlandii Północnej                  

w ramach projektu Erasmus + uczestniczyć będzie w kursie przygotowującym do nauczania 

matematyki i geografii w języku angielskim., to tyle jeżeli chodzi o informacje z oświaty, kolejne 

informacje dotyczące stypendium, co jakiś czas Państwu te informacje podaję, w tym roku Komisja 

miała do dyspozycji kwotę 19.763,00 zł., część z tej kwoty, 80%, była to dotacja celowa, z budżetu 

państwa, 15.810,00 zł., a 20% środki własne, budżetu Gminy, 3.953,00 zł., szanowni Państwo, 

przydzielono 37 stypendium, w pierwszej grupie dochodowej wypłacono kwotę 4.387,00 zł., a jedno 

stypendium za cztery miesiące to była kwota 877,40 zł., a więc za miesiąc 219,35 zł., w drugiej grupie 

dochodowej rozdzielono 15.376,00 zł., tutaj za cztery miesiące to była kwota 496,00 zł., tak jak 

wspomniałem jest to refundacja kosztów wydatkowanych na cele edukacyjne w formie przedłożonych 

faktur, wypłaty były realizowane od 22 do 27 czerwca, w formie przelewu na indywidualny rachunek 

bankowy  rodziców, Szanowni Państwo, jeszcze kolejne informacje, Gminny Ośrodek Kultury, 

GOK poza tym, że organizuje zajęcia i gminne przedstawienia też pomagał, udostępniał salę, prawie 

codziennie coś się dzieje, trzeba przygotować salę, nagłośnienie, trochę tej pracy jest, wszystkie 

przedstawienia tu się odbywają, organizowane przez Przedszkole i Szkoły, powiem to co                             

w najbliższym czasie nas czeka, zbliża się okres wakacyjny i będą kontynuowane, Szanowni Państwo, 

w miesiącach lipiec-sierpień zabawy przed amfiteatrem, pierwsza impreza odbyła się 24 czerwca, 



 

kolejne zespoły będą występować 1,8,15,22 oczywiście Zaniemyskie Bitwy Morskie, 29 lipca , 

oczywiście jeżeli będzie deszcz impreza zostaje odwołana, 22- go przypominam są Zaniemyskie 

Bitwy Morskie, tak więc nie będzie potańcówki, w miesiącu sierpniu zostaną one wznowione, będą 

kontynuowane do Dożynek Gminno-Parafialnych, które odbędą się 27 sierpnia, oczywiście już od paru 

miesięcy trwają przygotowania, Szanowni Państwo, do Zaniemyskich Bitew Morskich, dokumentacja 

jest już przygotowana, wszystkie zgody, podpisy są, trwają jeszcze dopięcia pewnych potrzeb, 

przypomnę, że gwiazdą jest Sylwia Grzeszczak, wokalistka, kompozytorka, autorka tekstów, wystąpi 

formacja KAMASUTRA, gwiazda Disco Polo, wystąpi wykonawca MEZO no i oczywiście wiele 

innych atrakcji, jak zwykle oczywiście pirotechnika, mam nadzieję, że jak co roku będzie fajna, mam 

nadzieję, że wszyscy znajdą coś dla siebie, na początku dnia będzie bitwa na jeziorze, będą pływały 

małe żaglówki, będą walczyły o herb Zaniemyśla, to rzeczy, które chciałem Państwu przekazać, co nas 

czeka przez okres dwóch miesięcy letnich, wakacyjnych, przy czym będzie pracował Gminny Ośrodek 

Kultury, Szanowni Państwo, jeszcze jedna informacje chciałbym przekazać, ta informacja jest gorąca, 

Panie i Panowie Sołtysi już otrzymali informacje, odnośnie naboru wniosków o dofinansowanie 

instalacji fotowolkanicznych, Powiat chce realizować ten projekt, muszą mieć 250 chętnych z terenu 

Powiatu, mówimy, oczywiście o nieruchomościach, domkach, o właścicielach, którzy chcą mieć                    

u siebie taka instalację, która będzie wytwarzała energię elektryczną do zasilania domu, warunkiem 

uczestnictwa w tym programie jest złożenie do 30 czerwca swojego indywidualnego wniosku, ta 

informacja u nas się ukazała, dostałem informację w piątek popołudniu, a dla wszystkich 

zainteresowanych, informacja też, że 29 –tego w Środzie w Ośrodku Kultury odbędzie się spotkanie, 

będą tam przekazywane informacje co i jak, przypominam, wytwarzanie energii elektrycznej, 

włączenie do wewnętrznej instalacji elektrycznej i ta energia elektryczna jak to się mówi, 

zaoszczędzimy w opłatach do energetyki, mówię tylko o energii czynnej, nie będzie, Szanowni 

Państwo, żadnej oszczędności na opłatach stałych, tylko na energii jeżeli wytworzymy, wytworzy ta 

nasza instalacja energie elektryczną na nasze potrzeby no to z ENEI nie będziemy pobierać energii 

elektrycznej ale jeżeli wytworzy za dużo niestety zwrotów nie będzie, to tak niestety jest, że firmy 

energetyczne nie chcą oddawać, jak byśmy, powiedzmy, sprzedawali do sieci  itd., koszt takiej 

instalacji, Szanowni Państwo, to jest w granicach, około 20 tys. zł., na domek jednorodzinny, 85% to 

jest dofinansowanie a udział własny 15%, jeżeli miałoby to kosztować każdego 20 tys. zł., to 3 tys. 

musimy wpłacić a reszta ze środków unijnych w formie refundacji będą dla Powiatu, Powiat będzie to 

realizował, trzeba wpłacić przed realizacją a nie po zrealizowaniu, ale w szczegółach, odpowiedzi na 

wiele pytań udzielą na spotkaniu 29 czerwca, o godzinie 17-tej w Ośrodku Kultury w Środzie Wlkp., 

prosiłbym aby w sołectwach, na tablicy wywiesić informację, przekazać mieszkańcom, trzeba 

przemyśleć, spróbować warto, bo 3 tys. zł., oczywiście zakładam, że ta instalacja będzie przez wiele 

lat pracowała, nie będą to od razu znaczące oszczędności ale zawsze coś tam mniej tych złotówek 

będziemy za energię płacili do ENEI, oczywiście nie wiem jakie urządzenia, przekazujemy tą 

informację Państwu, która jest gorąca, czasu jest bardzo mało, Powiat chce mieć minimum 250, bo 



 

taki jest wymóg, właścicieli nieruchomości do końca czerwca, lipiec, sierpień będą przygotowywać 

wszystkie niezbędne dokumenty, do końca sierpnia Powiat ma złożyć wniosek, a to są projekty, studia 

wykonalności itd., bardzo dużo biurokracji muszą w tym czasie dokonać, żeby cały wniosek był 

kompletny, to tyle, Szanowni Państwo, dzisiejszych informacji, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, są pytania do złożonej informacji? nie ma przystępujemy do punktu 

następnego 

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy, nie widzę  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zaniemyśl na nieruchomości stanowiące własność Rolniczego Kombinatu Spółdzielczego 

Śnieciska przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/224/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017 – 

2023 przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/225/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017 przedstawiła Pani Bożena 

Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 



 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/226/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

7d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/227/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, ogłaszam 10 minut przerwy 

 

7e) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                           

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Wysokiej Radzie parę rzeczy na ten temat 

mówiłem, powtórzę jeszcze, oczywiście wnioskuję do Wysokiej Rady aby pozwoliła zaciągnąć tą 

pożyczkę w kwocie do 3 mln 280 tys. zł., oczywiście jest wiele uwarunkowań związanych z tą 

pożyczką, a więc, środki unijne z PROW-u, o których mówiłem dzisiaj w informacjach,  

uzupełnieniem będzie ta pożyczka, kwoty, które zostały podane na lata 2017 – 2018 też są wielką 

niewiadomą ze względu na to, że nie wiemy kiedy będziemy mogli ogłosić przetarg na to zadanie                  

i kiedy nastąpi realizacja tego zadania, ale ponieważ zbliża się okres wakacyjny i chciałbym mieć 

upoważnienie, że jeżeli dostaniemy informację, że PROW, tak, to wtedy możemy ogłaszać przetarg, 

bo kwota, która będzie wzięta, będzie uzależniona od przetargu dopiero i jaka będzie generalnie kwota 

tej inwestycji wtedy podzielimy, środki unijne odejmiemy, tam jest kwota do 2 mln i pozostałą część 

chcemy sfinansować właśnie z tej pożyczki, ale patrząc na upływający czas kto wie czy nie będziemy 

musieli zmienić harmonogramu, a więc wydatki, tegoroczne, część wydatków przenieść na rok 

przyszły i w tym roku też kwota, którą zaciągniemy, tej pożyczki będzie niższa, myślę, że te dwa 

miesiące dużo nam wyjaśnią w tej sprawie, między innymi w przyszły wtorek spotykam się wice 

Marszałkiem, który zawiaduje Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich, może uzyskam informacje 



 

bardziej wiarygodne, kiedy z tą inwestycja będziemy mogli ruszyć, a rozpoczęcie tej inwestycji to jest 

„klikniecie guzika” przetargu, który mamy przygotowany, a niestety nie możemy ogłaszać przetargu 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/228/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

7f) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                           

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Szanowni Państwo, muszę dopowiedzieć, 

większość z Radnych już o tym wie, miesiąc temu złożyliśmy do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

zapytanie czy na to zadanie Gmina może zaciągnąć pożyczkę, gdyż Regionalna Izba Obrachunkowa 

twierdzi, że poprawa jakości wody w jeziorze Raczyńskim to nie są wydatki majątkowe, tylko wydatki 

bieżące, a samorząd nie może zaciągać pożyczek ani kredytów na wydatki bieżące, zwróciłem się                           

z pisemną prośbą o wypowiedzenie się Kolegium w tej sprawie, minął miesiąc, liczyłem na to, że ta 

odpowiedź przyjdzie, do dnia dzisiejszego taka odpowiedź nie przyszła ale do 30 czerwca muszę                 

w Wojewódzkim Funduszu odpowiedzieć jednoznacznie czy tą pożyczkę chcemy zaciągnąć, dlatego 

przedmiotowa uchwała jest dzisiaj, jeżeli w najbliższych dniach Regionalna Izba Obrachunkowa nam 

powie, że nie możemy zaciągnąć na ten cel pożyczki, wówczas RIO czy Wojewoda nam  uchwałę i tak 

odrzuci i nie będę mógł z niej skorzystać, jeżeli oczywiście Państwo podejmiecie o co apeluję, moim 

zdaniem innych źródeł na to zadanie trudno pozyskać środki z zewnątrz, ta pożyczka będzie umarzalna 

w wysokości 40%, myślę, że należałoby wziąć wreszcie spróbować, zacząć coś działać z naszymi 

wodami, w jeziorze Raczyńskim w tym roku i cały rok przyszły  

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/229/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 8  do niniejszego Protokołu 

 

7g) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2016: 



 

g1) Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi 

 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo, na wspólnej Komisji Rady Skarbnik Gminy omówiła szczegółowo 

poszczególne pozycje sprawozdań finansowych, dlatego przedstawię teraz tylko ogólne kwoty w nich 

zapisane, złożę również sprawozdanie z wykonania budżetu, jedno z drugim jest powiązane 

 

Bilans z wykonania budżetu sporządzony na dzień 31 grudnia 2016r.: 

 aktywa 

a) środki pieniężne na rachunku bankowym Gminy to kwota 3.148.424,35 zł; 

b) należności i roszczenia to kwota 488.800,80 zł,  

c) inne aktywa to kwota  6.669,46 zł, która stanowią odsetki do zapłacenia od zaciągniętych 

pożyczek; 

 pasywa 

a) zobowiązania to kwota 949.708,63 zł,  

b) aktywa netto to kwota 2.183.381,98 zł 

c) inne pasywa to subwencja oświatowa na 2017r. przekazana już w 2016r. to kwota 510.804,00 

zł. 

 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego na dzień 31 grudnia 2016r.: 

Przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty, Szkoły) oraz zakładem budżetowym 

(Zakład Gospodarki Komunalnej). 

 aktywa 

a) aktywa trwałe – to wartość majątku 72.264.237,46 zł;  

b) aktywa obrotowe to kwota 1.408.567,74 zł,;  

 pasywa 

a) fundusz to kwota 70.323.732,68 zł,; 

b) zobowiązania to kwota 2.515.766,41 zł,; 

c) fundusze specjalne to kwota 264.800,58 zł; 

d) rozliczenia międzyokresowe to kwota 568.505,53 zł. 

Dane wykazane powyżej to wartości netto tzn. odpowiednie wartości pomniejszono o wartość 

umorzenia i wartość odpisów aktualizacyjnych. 

 

Rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31 grudnia 2016r.: 

Przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty, Szkoły) oraz zakładem budżetowym 

(Zakład Gospodarki Komunalnej). 

 Przychody ogółem wynoszą 30.599.199,07 zł; 



 

 Koszty ogółem wynoszą 24.030.356,56 zł; 

 Zysk brutto wynosi 6.568.842,51 zł, po pomniejszeniu o kwotę 24.326,00 zł stanowiącą 

podatek dochodowy i o nadwyżkę środków obrotowych zakładu budżetowego, która wynosi 

71.306,29 zł, otrzymujemy zysk netto w wysokości 6.473.210,22 zł.  

 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31 grudnia 2016r. 

Przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty, Szkoły) oraz zakładem budżetowym 

(Zakład Gospodarki Komunalnej). 

 Zwiększenia funduszu ogółem to kwota 68.151.032,74 zł; 

 Zmniejszenia funduszu ogółem to kwota 49.201.167,36 zł;  

 Wynik finansowy netto: 

z tego zysk 20.040.311,99 zł, strata -13.495.795,48 zł. Zysk ten wykazuje tylko Zakład 

Gospodarki Komunalnej oraz Urząd Gminy, w którym księgowane są wszystkie dotacje oraz 

subwencje jakie otrzymuje Gmina na realizację zadań, które wykonują poszczególne jednostki 

budżetowe. W jednostkach budżetowych księgowane są wszystkie wydatki związane                         

z realizacją powierzonych im zadań i tylko dochody własne tych jednostek, dlatego rok 

budżetowy zamykają stratą.  

 nadwyżka środków obrotowych zakładu budżetowego: 71.306,29 zł; 

 fundusz na koniec 2016r. 68.902.295,05 zł. 

 

to tyle jeżeli chodzi o sprawozdanie finansowe, one jest oczywiście bardziej obszerne, Państwo 

otrzymaliście to sprawozdanie finansowe, te najważniejsze, zgodnie z wymogami, informacje 

Państwu przedstawiłem, teraz, Szanowni Państwo przejdę do wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za rok 2016, jak Państwo wiecie, Szanowni Radni to sprawozdanie jest bardzo 

obszerne, o pewnych rzeczach chciałbym powiedzieć, o pewnych wartościach finansowych i tych 

rzeczach, które się działy, inwestycyjnych i nie inwestycyjnych w dniu dzisiejszym chcę 

powiedzieć, i tak, pod koniec roku 2015, budżet Gminy Zaniemyśl zakładał dochody w wysokości 

20.216.449,66 zł, w trakcie roku budżetowego budżet był zmieniany 6 uchwałami Rady Gminy i 

11 moimi zarządzeniami, ostatecznie dochody zrealizowane w roku 2016 to kwota 26.100.963,01 

zł., a więc dochody w trakcie roku budżetowego wzrosły nam o kwotę 5.884.473,35 zł., większość 

o tym wie, bo w trakcie roku o tym mówiłem, że ten budżet nam się zmienia w pozycji 

dochodowej, przyczyna jest jedna, Szanowni Państwo, a wzrost tych dochodów w stosunku do 

pierwotnie przewidywanych to kwota o 29,1%, nigdy nie wiemy jak zrealizujemy dochody, ale 

przyczyną jest dotacja z budżetu Państwa na realizację ustawy o pomocy Państwa w wychowaniu 

dzieci, 500+, tutaj te dochody nam wzrosły, bo przypomnę, że ten Program został realizowany od 1 

kwietnia, w ciągu ubiegłego roku otrzymaliśmy dotację na ten Program w wysokości 



 

3.917.00,00zł., realizując go od 1 kwietnia i dlatego ten wzrost dochodów nastąpił, są też inne 

przyczyny, mniejsze, pozyskanie różnych dotacji, których nie zakładaliśmy  a udało nam się je 

pozyskać, całe te 2 mln 100 tys. zł., Szanowni Państwo, całe te dochody składają się z różnych 

dotacji i subwencji oraz naszych dochodów własnych, dotacje na zadania zlecone, a więc to co 

Państwo dyktuje Gminom, żeby realizowało to, dodatek energetyczny, świadczenia rodzinne, 

ubezpieczenie zdrowotne, zakup nowych urn wyborczych, zwrot podatku akcyzowego, 

wyposażenie Szkół w podręczniki i materiały edukacyjne, na te zadania zlecone łącznie z 

Programem 500+ otrzymaliśmy 6.234.906,00 zł., pozostałe dotacje to dotacje na zadania 

realizowane na podstawie umów lub porozumień, które zawierały samorządy miedzy sobą, nasz 

samorząd otrzymuje również otrzymuje pieniądze z zewnątrz realizując zadania innych Gmin, była 

to kwota ponad 107 tys. zł., między innymi otrzymywaliśmy dotacje z Powiatu Średzkiego na 

Schronisko Młodzieżowe,  otrzymywaliśmy również dotacje z innych Gmin za dzieci, które 

uczęszczały do naszych Przedszkoli, dzieci, które mieszkały w innych Gminach, my też odwrotnie 

przekazujemy dotacje do innych Gmin, kolejne dotacje to dotacje na zadania własne, w ubiegłym 

roku udało nam się do budżetu Gminy pozyskać kwotę 1 mln 25 tys. zł., z zewnątrz,  między 

innymi 300 tys. na halę widowiskowo-sportową, z Ministerstwa Sportu, na wychowanie 

przedszkolne na drogę, chociażby, w Jaszkowie, od samorządu województwa otrzymaliśmy dwie 

dotacje, ogółem wszystkie dotacje, które wpłynęły nam w trakcie roku 2016 zamknęły się kwotą 7 

mln 388 tys. zł., poza 6 mln 300 tys. zł. to były pieniądze znaczone, które wypłacaliśmy ale nie 

mogliśmy na inne cele przeznaczyć tylko na te cele, które są zgodne z ustawami, pozostałe 

dochody budżetu Gminy to też udziały, udziały w podatku dochodowym, podatek dochodowy 

płacą osoby fizyczne, a więc dochody w podatku od osób fizycznych zamknęły się kwota 4 mln 

961 tys. zł., ponad, tu Szanowni Państwo, chcę powiedzieć jako Gmina, porównując się z innymi 

Gminami jeśli chodzi o ilość mieszkańców, bo to decyduje o tym, ten udział w podatku 

dochodowym jest dość znaczny, każdy zameldowany mieszkaniec, około 38% trafia do nas do 

budżetu, podatek dochody płacą oczywiście też osoby prawne, firmy zarejestrowane w KRS-ie, 

tutaj akurat przychód nasz jest nieduży bo 139 tys. zł., ale ta kwota też bardzo cieszy, niestety my 

nie mamy dożo, wielkich firm na terenie naszej Gminy, te udziały globalnie w ubiegłym roku 

zamknęły się kwotą 5 mln 101 tys. zł., kolejne dochody czy dział dochodów budżetu Gminy to są 

subwencje, subwencje, Szanowni Państwo, to nie dotacje, subwencje Gmina jak otrzyma, 

oczywiście z budżetu Państwa, z Ministerstwa Finansów, może przeznaczyć na różne cele, ale 

niestety te subwencje nam nie starczają na to co otrzymamy, główna pozycja to subwencja 

oświatowa 6 mln 426 tys. zł., ponad, która nam wpłynęła w ubiegłym roku i subwencja 

wyrównawcza 842 zł., bez złotówek, a więc subwencje razem zamknęły się kwotą 7mln 269 tys. 

zł., a na samą oświatę w ubiegłym roku, naszą gminną, Szanowni Państwo, z Przedszkolem 

wydaliśmy 9 mln 354 tys. zł., nie zaoszczędzimy na subwencjach żeby coś innego zrobić, bo i tak 

musimy dołożyć z innych dochodów podatkowych i kolejna, już ostatnia pozycja, to dochody 



 

własne, dochody wlane, Szanowni Państwo to podatki, opłaty lokalne i pozostałe dochody, które 

udaje się też w ciągu roku zrealizować, one nie są też obligatoryjne ale to też pieniądze, które uda 

się pozyskać, dochody własne w ubiegłym roku zamknęły się w kwocie 6 mln 342 tys. zł., z tego            

z podatku i wszystkich opłat płaconych przez właścicieli nieruchomości, właścicieli firm wpłynęła 

nam kwota 5 mln 309 tys. zł., a pozostałe dochody zamknęły się kwotą 1 mln 032 tys. zł., między 

innymi, Wysokiej Radzi mówiłem, w ubiegłym roku udało nam się pozyskać, znaczną kwotę od 

PGNIG-u, kwotę ponad 273 tys. zł., która nigdzie nie była przypisana, po trudnych rozmowach 

PGNIG nam wpłacił do budżetu, za to powstał między innymi nowy dywanik asfaltowy                             

w Jeziorach Wielkich, drogi w kierunku dawnej fermy lisów,  do skrzyżowania i w kierunku 

kopalni gazu, do jedynej nieruchomości, która znajduje się w lesie, wyremontowaliśmy też drogę 

w Kępie Małej do byłej kopalni gazu, która już nie funkcjonuje, niestety i opłaty eksploatacyjnej                

z tego tytułu nie mamy, te drogi zostały przywrócone do porządku, to tyle ogólnie o naszych 

zrealizowanych w ubiegłym roku dochodach, wydatki, wydatki zakładaliśmy niższe                               

w ubiegłym roku, bo na poziomie, gdzieś, 22 mln 998 tys. zł., a zrealizowaliśmy 26 mln 950 tys. 

zł., głównie powód jest taki, że 500+, prawie 4 mln dochodów ale i wydatków, no i pozostałe 

kwoty, podatki były zwiększane na podstawie kwot, które udało nam się z różnych źródeł 

pozyskać w miedzy czasie, zwiększając dochody mogliśmy sobie pozwolić na większe wydatki,             

w tym 26 mln 950 tys. zł., bo tyle mieliśmy do dyspozycji, Szanowni Państwo, na wydatki bieżące 

wydaliśmy 21 mln 327 tys. zł., co to są wydatki bieżące, to wszystko co jest związane                              

z funkcjonowaniem Urzędu, jednostek organizacyjnych – Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji, 

Biblioteki, Ośrodka Pomocy Społecznej itd., a więc wynagrodzenia i inne koszty związane                        

z utrzymaniem tych wszystkich naszych obiektów oczywiście też całej infrastruktury oświatowej,  

z wynagrodzeniami, ze wszystkim i tutaj można się zastanawiać, Szanowni Państwo, trzeba 

wprowadzić oszczędności, będzie więcej pieniędzy na zadania inwestycyjne czy zadania 

majątkowe, no jeżeli ktoś z Państwa ma pomysł to proszę, bo cały czas nad tym siedzę                              

i cały czas analizuje gdzie można zaoszczędzić, żeby więcej zrobić dla mieszkańców, 

pracownikom muszą być wypłacone wynagrodzenia, w oświacie też, te możliwości się kurczą, 

może jeszcze gdzieś, gdzie nie zwróciłem uwagi można by było zaoszczędzić, tak jak mówiłem,               

w wydatkach bieżących, Szanowni Państwo, w 21 mln 327 tys. zł., na oświatę w ubiegłym roku 

wydaliśmy 9 mln 354 tys. zł., to jest 44% kosztuje oświata ze wszystkich wydatków globalnie, 

powiecie Państwo, że dużo, a ja Państwu powiem, porównując inne Gminy nie jest u nas aż tak źle, 

oczywiście chciałoby się lepiej, żeby subwencja wystarczyła, ale myślę, że to się nie da, chyba, że 

mielibyśmy oświatę niepubliczną, ale do tego nie będę dążył, jeżeli chodzi o oświatę to w ramach 

tych 9 mln 354 tys. zł., były też wydatki remontowe, w ubiegłym roku w naszej oświacie, na te 

remonty, w oświacie, wydaliśmy kwotę ponad 202 tys. zł., a więc to co poprawia komfort, wygląd 

itd., między innymi w poszczególnym placówkach oświatowych wykonaliśmy, Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu, wymalowaliśmy prawie wszystkie sale lekcyjne, z korytarzami 



 

głównymi, wykonano częściowe malowanie elewacji, naprawiono też połać dachową, w Szkole 

Podstawowej w Śnieciskach, w ubiegłym roku wykonaliśmy adaptację pomieszczenia, 

dzierżawionego przez osobę, adaptacja na sale lekcyjną, na potrzeby placówki, nie było to tak 

prosto, bo trzeba było przerobić całą instalację centralnego ogrzewania wody zasilania 

energetycznego, wewnętrzną, Gimnazjum w Zaniemyślu, w ubiegłym roku naprawiono pokrycie 

dachowe, nastąpiło czyszczenie rynien, wymieniono trzy słupy oświetlenia, od wjazdu do budynku 

Gimnazjum, zostało założone nowe oświetlenie ledowe, w Przedszkolu samorządowym nastąpił 

remont i malowanie wszystkich urządzeń znajdujących się na placu zabaw, w Schronisku 

Młodzieżowym wymieniono drzwi drewniane na aluminiowe, to tyle jeżeli chodzi o oświatę, 

pozostałe wydatki bieżące to ochrona zdrowia, opieka społeczna, na opiekę społeczną w ubiegłym 

roku wydaliśmy 6 mln 553 tys. zł., na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska wydaliśmy              

1 mln 105 tys. zł., na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego  632 tys. zł., na kulturę fizyczną 

172 tys. zł., na rolnictwo, łowiectwo 484 tys. zł., mniejszą kwotę na leśnictwo, na transport                      

i łączność 585 tys. zł., mówię o wydatkach bieżących, a więc wydatkach, które są na utrzymanie   

infrastruktury, gospodarka mieszkaniowa 47.600,00 zł., działalność usługowa, administracja 

publiczna, ponad 2 mln 100 tys. zł., a więc Urząd Gminy, Rada i wszystkie w tym związane 

wydatki, decyzje administracyjne, bezpieczeństwo publiczne 85 tys. zł. i na obsługę długu, bo to są 

wydatki bieżące czyli odsetki od zaciągniętych w ubiegłym roku pożyczek, które spłacaliśmy to 

jest 37 tys. zł., różnica między dochodami, wydatkami bieżącymi to zostają nam pieniądze na 

wydatki majątkowe, nie zawsze to starcza, ale wydatki inwestycyjne, majątkowe w roku 2016 

zamknęliśmy kwotą 5.622.884,00 zł., chciałoby się więcej ale na tyle było nas stać, to jest 21,5% 

wykonanych dochodów, 21,5% przeznaczyliśmy na wydatki majątkowe, inwestycyjne, jak byśmy 

dołożyli jeszcze remonty, które nie są kwalifikowane jako wydatki majątkowe ta kwota doszła by 

do 6 mln zł., uważam, że nie jest źle, a chciałbym rzeczywiście żeby było dużo, dużo więcej aby 

spełnić oczekiwania mieszkańców naszej Gminy, z tych wydatków majątkowych, Szanowni 

Państwo, Rada pozwoliła mi przekazać jeszcze jednostce budżetowej, Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej kwotę ponad 737 tys. zł., ale tylko i wyłącznie na zadania inwestycyjne, zadania 

majątkowe, od wielu, Szanowni Państwo, lat, Zakład Gospodarki Komunalnej działając jako 

zakład budżetowy nie otrzymywał złotówki z budżetu Gminy na wydatki bieżące, a więc 

wynagrodzenia, zakup paliwa czy inne rzeczy, czy opłaty, które musiał uiszczać, musiał to sobie 

wygospodarować sam, co wykonał Zakład, z naszego budżetu, z dotacji, wykonał odwiert studni 

głębinowej w stacji uzdatniania wody w Zaniemyślu, 150 tys. zł., wykonał kanalizacje sanitarną na 

ulicy Dąbrowskiej w Zwoli, wykonał czy przebudował część wodociągu w miejscowości Winna, 

wykonał kanalizację sanitarną do leśnictwa Łękno, 160 tys. zł., wybudował sieć wodociągową przy 

ulicy Głównej, Zawilcowej w Zwoli, wybudował sieć wodociągową ulicy Kwiatowej                            

w Śnieciskach zakupił samochód dostawczy – 83 tys. zł., wybudował sieć wodociągową                         

w Jeziorach Wielkich, wybudował sieć wodociągową i sanitarną w Łęknie, do nowo powstających 



 

zakładów czy firm, które się tam tworzą, oczyścił dwa stawy na oczyszczalni ścieków – 120 tys. 

zł., oczywiście przygotowywał dokumentację między innymi na sieć kanalizacji sanitarnej ulica 

Chmielniki w Zaniemyślu, która w tym roku chcemy wykonać, mamy trudności z Lasami 

Państwowymi, ale mam nadzieję, że uda nam się to wykonać, bezpośrednio z budżetu Gminy,                    

w ubiegłym roku wybudowano drogę w Jaskowie, wybudowano kolejny odcinek ulicy Średzkiej                  

w Zaniemyślu, wybudowano ulice Plażową, z oświetleniem, wykonano utwardzenie drogi                        

z miejscami postojowymi i kanalizacja deszczową i oświetleniem przy hali widowiskowo-

sportowej, oczywiście musieliśmy też założyć środki finansowe na ratę zakupu kompleksu 

pałacowego w Łęknie, w ubiegłym roku spłaciliśmy 180 tys. zł. plus należne odsetki, o których 

mówiłem już wcześniej, rozbudowano oświetlenie uliczne w Gminie, i tak, wybudowano na ulicy 

Plażowej w Jeziorach Małych, cały zakres tej ulicy został, otrzymał oświetlenie uliczne, 

wybudowano oświetlenie uliczne na ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie, przygotowywano 

projekty na kolejne zakresy oświetlenia ulicznego, konkretnie ulica Ogrodowa, Słoneczna                       

w Zaniemyślu, oba zakresy zostały już wykonane,  w ubiegłym roku trzeba było wydać pieniądze 

na projekty, wykonano też z budżetu, przebudowę drogi w Polwicy, ulicy Słonecznej                            

w Zaniemyślu, inwestycja, jak Państwu mówiłem, jest już wykonywana i zapłaciliśmy w ubiegłym 

roku za dokumentację przebudowy budynku garażowego na potrzeby Ośrodka Pomocy 

Społecznej, to Szanowni Państwo, prawie wszystko, dla mnie Szanowni Państwo, dwie 

najważniejsze inwestycje czy wydatki majątkowe, które udało nam się wykonać to w roku 2016, 

Wyspa Edwarda, ostatni wydatek inwestycyjny, majątkowy, który wiosna wykonaliśmy to było 

zagospodarowanie przestrzeni publicznej, a więc ścieżki utwardzone, zamontowano ławki, kosze 

uliczne, w porozumieniu oczywiście z Powiatem Średzkim, od 1 lipca 2016 Wyspa Edwarda 

została, po kilku latach, remontów, inwestycji otwarta dla zwiedzających chcących skorzystać                 

z oferowanych tam usług, zdaję sobie z tego sprawę, Szanowni Państwo, bo były takie głosy, a 

czemu nie Gmina, nie mieliśmy w tamtym okresie żadnej spółki, a zdawałem sobie sprawę, że 

jeżeli weźmiemy to na „garnuszek” Urzędu, nie jesteśmy w stanie oferować dobrych  usług, mając 

na uwadze koszty, które będą z tym związane, dlatego na wniosek Pana Starosty zdecydowaliśmy 

się podpisać Porozumienie  i spółka Powiatowe Centrum Rozwoju od 1 lipca ubiegłego roku 

prowadzi ta wyspę, nie chcę się wypowiadać na temat prowadzonej działalności gospodarczej 

przez spółkę, najważniejsze jest, że wyspa jest własnością Gminy Zaniemyśl, samorządu, 

Szanowni Państwo, mamy podpisane Porozumienie, że raz w roku komisja z Urzędu wpływa na 

wyspę i będziemy zwracali uwagę na te pieniądze, które w ubiegłych latach wydaliśmy i będziemy 

wydawali zalecenia do wykonania, żeby nie było tak, ze po iluś latach znowu otrzymamy ruinę, 

myślę, że kolejne 9 lat w ten sposób będziemy działać, o ile oczywiście spółka dalej będzie chciała 

prowadzić, samorząd będzie podejmował decyzje co dalej z wyspą, myślę, że nikomu nie przyjdzie 

na myśl, że wyspa Edwarda nie była własnością samorządu Gminy Zaniemyśl, niezależnie od 

chwilowych trudności itd., najważniejsze żebyśmy mieli wpływ na wyspę, na jej funkcjonowanie, 



 

oczywiście nie w zakresie oferowanych usług, tak już szczegółowo, jest ona atrakcją, widzimy, 

wczoraj, Szanowni Państwo, byłem na wyspie, duża ilość osób wpłynęła, jeszcze drugi wydatek 

majątkowy, Szanowni Państwo, inwestycja, która w ubiegłym roku została zakończona to hala 

widowiskowo-sportowa, zdaje sobie sprawę, że budowaliśmy trzy lata budżetowe, powiem 

Państwu, że dla mnie to było wyzwanie, ale i też zobowiązanie z przed 15 lat, bo o tym mówiłem 

po raz pierwszy startując na Wójta Gminy Zaniemyśl, że Zaniemyśl powinien mieć chociaż jedna 

halę sportową, hale widowiskowo-sportową, przez wiele lat przymierzaliśmy się do tej inwestycji i 

zawsze brakowało pieniędzy, czekaliśmy na środki unijne, powiem tak, dobrze, że nie dostaliśmy 

tych środków unijnych bo teraz ponosilibyśmy takie koszty z budżetu, utrzymania hali, przez okres 

sześciu lat po wybudowaniu, że chyba by to się zamknęło taką samą kwotą jak budowa, mogłyby 

się odbywać tych lekcje wychowania fizycznego, nikt by nie mógł zapłacić za korzystanie               

z hali, przez cały okres sześciu lat, wówczas składając wniosek o tym nie wiedziałem, ale są 

Gminy w Wielkopolsce, które tak realizowały i te hale po prostu stoją puste, po godzinie 15-tej,                

a mieszkańcy chcą korzystać i niestety samorząd musi powiedzieć, że nie możecie wejść, było to 

wyzwanie, techniczne, organizacyjne, finansowe, Szanowni Państwo, podejmując decyzję                      

o budowie, a wiedziałem, że jest parę osób głośno mówiących, którzy czekali aż mi się potknie 

noga przy tej inwestycji, przede wszystkim inwestycja bez kredytu, ani złotówki kredytu na ten 

cel, zrealizujemy  z budżetu i pozyska się pieniądze od Ministerstwa, to się drugie udało, bo 

pozyskaliśmy 1 mln 800 tys. zł., to maksymalna kwota jaką można było otrzymać, pozostałe środki 

na tą inwestycję, Szanowni Państwo były tylko z naszego budżetu, to było prawie 4 mln zł., jakoś 

popłaciliśmy, zrobiliśmy, hala służy, cieszę się, że poza okresem letnim jest w 100% 

wykorzystywana, od godziny 8:00 go 22:00, często mam telefony, żeby budować drugą albo 

powiększyć, drugiej nie będziemy budować, ale dla mnie, ale myślę, że dla Radnych, dla Państwa, 

mamy ładną halę widowiskowo-sportową, uważam, że nie jest przesadzona, wykorzystywane są 

wszystkie pomieszczenia a jeszcze od 1 września  poza tym, że już cały rok młodzież ze Szkoły 

Podstawowej nie musiała wychodzić do drugiego obiektu,   z jednego do drugiego przechodzić, na 

zewnątrz, można przechodzić, dwie sale dydaktyczne będą urządzone i będą służyły dzieciom                   

i młodzieży ze Szkoły Podstawowej, jedna sala będzie profesjonalna  do nauki języków obcych, 

druga będzie informatyczna, z komputerami, które udało mi się pozyskać, za zero złotych,                      

z PGNIG-u, to tyle o hali, mógłbym dużo mówić, straciłem trochę zdrowia przy budowie, akurat w 

tym okresie jeden kierownik Referatu odchodził, a drugi przychodził, trzeba było przez cały czas 

puls nad tą inwestycją, oczywiście, Szanowni Państwo zaraz po wybudowaniu, przy każdej 

budowie coś się wydarzy, dochodziły do mnie informacje, były medialne, dach się zawalił, stropy 

się zawaliły, jak się chce, to nic nie kosztuje, mówić, oczywiście, że były usterki, jak przy każdej 

budowie, jak się buduje dom to też są, a Wykonawca na szczęście na każde nasze zgłoszenie 

przyjeżdżał, naprawiał, i to będzie trwało, jeszcze cztery lata, mamy gwarancje na ten obiekt 

pięcioletnią, a więc wszystko co w ciągu tych pięciu lat wyniknie to jest objęte gwarancją, nie 



 

wszystko, bo urządzenia mają swój okres gwarancyjny, dwu lub trzyletni, mieliśmy Powiatowe 

Zawody Strażackie, uczestniczyły wszystkie jednostki, ze wszystkich Gmin, była też delegacja                      

z Czech, która współpracuje z Powiatem Średzkim,  jak zobaczyli cały obiekt im się podobał, 

zrobiło to na nich wrażenie, a większość, która tu przyjeżdża mówi, że to nie możliwe, że można 

pobudować taką halę za takie pieniądze, zdawałem sobie cały czas z tego sprawę, takie hale buduje 

się za około 10 mln zł., a nie za 5 mln zł., ale się udało, można było wydać więcej i zrobić coś co 

już dzisiaj zauważamy, ale tak się technika zmienia, nie jesteśmy w stanie w trakcie inwestycji 

przewidzieć co włożyć na co wydać te pieniądze, nowości kosztują bardzo dużo pieniędzy, tyle                 

o inwestycjach i wydatkach majątkowych, nasz dług publiczny, na początku roku 2016 dług 

publiczny Gminy Zaniemyśl wyniósł 3 mln 205 tys. zł., a na zakończenie roku 2 mln 441 tys. zł.,          

a więc w trakcie roku spłaciliśmy kwotę ponad 764 tys. zł., tytułu kredytów i pożyczek a właściwie 

pożyczek na koniec roku 2016 nasze zobowiązania to kwota 781 tys. zł., Szanowni Państwo, na tą 

kwotę składają się trzy pożyczki, które zaciągnęliśmy w poprzednich latach na kanalizacje 

sanitarną, Zwola-Majdany-Łękno, na koniec ubiegłego roku pozostało nam do spłaty 103 tys. zł., 

dzisiaj mogę powiedzieć, że jest koniec z tą pożyczką, mamy spłaconą, na kanalizację sanitarną 

Jeziory Wielkie-Jeziory Małe I etap i Doliwiec z Łęknem 190 tys. zł., w tym roku zakończymy 

spłatę, jeszcze trzecia pożyczka, na kanalizację Jezior Małych II etap-Łękno-Polwica do spłaty 487 

tys. zł., w tym roku ją systematycznie, czteroma ratami spłacamy, w przyszłym roku ją 

zamierzamy spłacić, oczywiście dzisiejsze uchwały mówią  o zaciągnięciu kolejnych, na 

kanalizację sanitarną i na rekultywacje jeziora, myślę, że musimy je zaciągnąć aby realizować 

jeszcze inne inwestycje a nie tylko kanalizację sanitarną, nasze ostatnie zobowiązanie, Szanowni 

Państwo, zakup ratalny kompleksu pałacowego w Łęknie, na koniec ubiegłego roku mieliśmy do 

spłaty 1 mln 659 tys. zł., w tym roku kolejne 180 tys. zł., Szanowni Państwo podsumowując rok 

budżetowy 2016 uważam, że należy wspomnieć o tym co wszyscy widzimy, funkcjonuje i na 

szczęście dobrze funkcjonuje ale jeszcze na początku 2016 roku nie służyło naszym mieszkańcom, 

a więc uruchomienie bezpłatnej komunikacji autobusowej między Zaniemyślem a Środą 

Wielkopolską, dziś mogę powiedzieć, że jestem bardzo zadowolony z uruchomienia, inicjatywa 

była Starosty Powiatu Średzkiego, po rozmowach, po analizach zdecydowaliśmy się uruchomić 

kursy, oczywiście będzie obserwować, w ubiegłym roku, a przypomnę, że uruchomiliśmy tą 

komunikację w miesiącu maj, wydaliśmy, płacimy za kilometry  w naszej Gminie, prawie 66 tys. 

zł.,  w tym roku, ponieważ już cały rok ponad 116 tys. zł., a mamy jeszcze drugą trasę KONBUS, 

ale płatną, między Zaniemyślem, Kórnikiem a Poznaniem, płacimy tylko do granicy Gminy 

Kórnik, zapłaciliśmy 105 tys. zł. z budżetu, to są pieniądze z budżetu Gminy, kosztem wydatków 

inwestycyjnych, musimy być wszyscy świadomi tego, chce powiedzieć jeszcze o jednej rzeczy, 

która tak przeminęła, w ubiegłym roku, a dla mnie, dla mojego zastępcy, było to wyzwanie, 

przekształcenie Zakładu jednostki budżetowej – Zakładu Gospodarki Komunalnej w spółkę, Rada 

w czerwcu podjęła uchwałę, że mogę wydatkować środki finansowe, potem przekazaliśmy w 



 

trwały zarząd grunty i była uchwała o przekazaniu majątku, przez 6 miesięcy trzeba było sporo 

pracy włożyć żeby doszło na koniec roku do podpisania aktu notarialnego, będziemy wszystko 

Państwu przedstawiać, jest to spółka gdzie samorząd ma 100% udziału i nie zamierzam nic 

ukrywać, jeżeli spółką będzie chciała zaciągnąć pożyczkę Państwo o tym będziecie wiedzieć,  na 

jaki cel, w jakim kierunku, ubiegły rok zamknęliśmy deficytem, 849.480,05 zł., ale zakładaliśmy 

28 grudnia 2015 roku, że to będzie 2.521.676,00 zł., po rozliczeniach deficyt spadł do kwoty 

849.480,05 zł.,  Szanowni Państwo chciałbym Szanowni Państwo podziękować wszystkim, którzy 

przyczynili się do realizacji budżetu roku 2016, dziękuję kierownikom, dyrektorom jednostek, 

pracownikom Urzędu Gminy, Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnemu Oświaty, Dyrektorom 

Szkół, Przedszkola Samorządowego, Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji, Biblioteki, dziękuję 

Paniom i Panom Sołtysom, dziękuję Radzie Gminy, moim zdaniem rok 2016 był kolejnym rokiem 

rozwoju Gminy Zaniemyśl, mam świadomość, że oczekiwania naszych mieszkańców są dużo 

większe, nie wszystkie oczekiwania będą mi dane spełnić, ale chciałbym zapewnić, że uczynię 

wszystko żeby ten rozwój w dalszym ciągu był, postępował, a naszym mieszkańcom żyło się coraz 

lepiej, dziękuję  

 

g2) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Zaniemyśl za 2016 rok przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Gminy – opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego Protokołu 

g3) dyskusja 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, Radnemu Michałowi Marciniakowi, Szanowni Państwo, Panie Wójcie, pozwoliłem 

zabrać głos, nie tylko jako Radny ale przede wszystkim jako Przewodniczący Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, i tak przewrotnie powiem, że Pan Wójt po raz kolejnych postawił nas jako Radnych               

w trudnej, wręcz niezręcznej sytuacji, ponieważ mówiąc tak dość kolokwialnie nie mamy się do czego 

przyczepić, Panie Wójcie, dlatego nie pozostaje mi nic innego, Panie Wójcie, jak już, bodajże, po raz 

czternasty, jak dobrze policzyłem, pogratulować Panu wykonania budżetu w 100%, przy zachowaniu 

deficytu mniejszego niż planowaliśmy, tak, że Panie Wójcie życzę Panu, sobie i całej Gminie aby ten 

kurs utrzymać jak najdłużej, dziękuje uprzejmie 

 

g4) treść uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy, głosowanie uchwały 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/230/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 



 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 10  do niniejszego Protokołu 

 

7h) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2016 rok: 

 

h1) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Wójta Gminy Zaniemyśl przedstawił Przewodniczący Komisji rewizyjnej, Radny Piotr 

Walkowiak – wniosek stanowi załącznik nr 11 do niniejszego Protokołu 

h2) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej 

przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy – opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

Protokołu 

h3) dyskusja, brak 

h4) treść uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy, głosowanie uchwały 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/231/2017 została przyjęta przy   

11 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

(w czasie głosowania nieobecna Radna Ewa Wiatr-Gawlak) 

co stanowi załącznik   nr 13  do niniejszego Protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania, nie zgłoszono 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Szanowni Państwo, pozwólcie, że 

podziękuję Wysokiej Radzie za absolutorium, to moje piętnaste, a rzeczywiście Przewodniczący 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej miał rację czternasty wykonany budżet, bo to tak dziwnie                       

w samorządzie te pierwsze absolutoria nie zawsze, za ten okres poprzedniego roku, gdy się, można 

powiedzieć, w większości nie było, tylko ostatni miesiąc, chyba, tak to było w moim przypadku, i tak 

chyba jest poukładane, trochę dziwnie, ja uważam akurat, że wybory samorządowe, pierwsze, które się 

odbyły w czerwcu, powinny być w czerwcu, po takim okresie, już końcówki wiosny i wówczas nowo 

wybrany ma czas na przygotowanie nowego budżetu ale te pierwsze absolutorium, właściwie te drugie 

pół roku realizuje i wtedy oceniać rzeczywista pracę, no i pragnę zauważyć, ja to widzę, przeżywam, 

chociaż piętnaście razy już było i dziękuję wysokiej Radzie, po raz pierwszy, oczywiście wiem, że 

jedenastu Państwo głosowało, po raz pierwszy jednogłośnie, głosowanie było na tak, tak, że serdecznie 



 

dziękuję, o dwóch sprawach chciałbym, Szanowni Państwo wspomnieć, jeszcze w wolnych głosach, 

tego nie mówiłem w informacjach, informacje do Państwa docierały, ale może nie wszystko, w prasie 

może będzie, w Radio Merkury było, oznakowanie drogi wojewódzkiej, która jest w tej chwili tak 

troszeczkę, znaki są odwrócone, chcę powiedzieć jedno nie mieliśmy żadnego wpływu dlaczego takie 

oznakowanie a nie inne, my nie opiniowaliśmy projektu organizacji ruchu ale tylko gdy się to ukazało, 

zaraz w następny dzień interweniowałem i zostały te znaki odwrócone, skierowałem pismo do zarządu 

Dróg Wojewódzkich, do Dyrektora, żeby jeszcze raz przeanalizowali i zaproponowałem żeby 

rozwiązanie zmierzało w tym kierunku jakie były głosy mieszkańców, ja wiem, że będzie to trudne do 

wyegzekwowania,   ale myślę, że to oznakowanie nie spełnia oczekiwań przedsiębiorców i firm, które              

u nas działają itd. mam wstępnie zapewnienie naczelniczki, która zajmuje się tym działem w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich, że podejdą do tego tematu i będą konsultować żeby po prostu firmy mogły tu 

funkcjonować na terenie Gminy, ale nie tylko Zaniemyśl, bo należy brać pod uwagę, że jest i Środa               

i Śrem, a to oznakowanie właściwie dotyczyło Zaniemyśla i kierowcy nie wiedzieli co maja robić jak 

maja przejeżdżać żeby dostarczać towary do innych miejscowości i jeszcze jedno co chciałem 

powiedzieć, tak wspomniałem tylko, że powstanie w najbliższym czasie połączenie kładką czy 

mostem na wyspę Edwarda, Powiat wszystkie procedury przeszedł, czy Powiatowe Centrum, ta kładka 

powstanie za przystanią promową, w odległości, tak w linii prostej, 50 metrów w kierunku pomostu, 

który jest tam do cumowania, będzie to most pływający, w tym tygodniu, może w przyszłym, mają się 

rozpocząć prace, szerokość 1,30 – 1,40, tylko kładka dla pieszych, pojazdy nie będą mogły tam 

przejeżdżać, ma być cały rok, prom będzie pływał, zamierzają podnieść opłatę promową z 3,00 zł. do 

5,00 zł., to tyle z mojej strony 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Jerzemu Grześkowiakowi, czy rowerami 

będzie można tak przejechać 

Wójt, rower będzie można tam przeprowadzić, powstaną także trzy dodatkowe lampy do przeprawy, 

zrealizowane przez Powiatowe Centrum Rozwoju, będą takie same jak ustawione przez Gminę,                  

w przyszłym roku może uda nam się doświetlić cały zakres ścieżki 

 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XXXIII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


